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E.MA Academic Year 2004/2005
  

PRESS RELEASE

EIUC and E.MA are pleased to launch the advertising campaign for the academic year 2004/2005.
Download here all necessary information to apply:

Call for applications
Appel à candidatures
Application form

 

European Master's Degree in Human Rights and Democratisation (E.MA) Call for applications academic
year 2004/2005 One year full time Master's programme with the active support of the European Union
First semester (September - January) in Venice Second semester (February - July) in one of the 29
participating universities.

The European Master's Programme in Human Rights and Democratisation (E.MA) is run by
the EIUC - European Inter-University Centre for Human Rights and Democratisation and financed
by the European Union. This unique academic programme gives the opportunity to learn about human
rights and democratisation in theory and practice through study in Venice and in Austria, Belgium,
Denmark, Finland, France, Germany, Greece, Ireland, Italy, Luxembourg, The Netherlands, Portugal,
Spain, Sweden, and the United Kingdom.
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Assessment and degree: After successfully passing exams and completing a Master's thesis, students will
be awarded the European Master''s Degree in Human Rights and Democratisation jointly conferred by
those Universities of the EIUC/E.MA network that will have ratified the Joint Degree Agreement. As of
January 2004, four universities are issuing the European Joint Degree: University of Padua; Ca' Foscari
University, Venice; University of Deusto, Bilbao; and Ruhr- University Bochum.

Admission requirements: Applicants are required to hold a university degree of a high standard
equivalent to at least 240 ECTS credits, normally in a field relevant to human rights, including disciplines
in law, social sciences, and the humanities. Fluency in English and the ability to understand lectures and
read academic texts in French are required, as the programme is bilingual. Practical experience in the area
of human rights in inter-governmental, governmental, or non-governmental organisations is helpful. The
criteria used during the selection process are: academic ability and background, experience, motivation,
and language competence. 80 places are allocated to EU citizens (current and prospective), out of which 20
are reserved for citizens of the ten new EU Countries; 10 places are allocated to non-EU citizens. All non-
EU applicants are required to obtain a study visa, which they should request from the Italian Embassy in
their home country. The visa must cover the entire duration of the academic year (September 2004 -
September 2005) and is a pre-condition for enrolment.

Deadline for applications: 31 March 2004
(date of the receipt in Venice of the application materials)

For application materials and further information, please
consult the E.MA web site
or contact the EIUC/E.MA Secretariat in Venice
Tel. +39 041 2720911 Fax +39 041 2720914
Monastery of San Nicolò
Riviera San Nicolò 26
I-30126 Venice - The Lido (Italy)

DOWNLOAD HERE
APPLICATION FOR ADMISSION FOR THE ACADEMIC YEAR 2004/2005
INFORMATION FOLDER

COMMUNIQUE DE PRESSE

MASTER EUROPEEN
EN DROITS DE L'HOMME ET DEMOCRATISATION
APPEL A CANDIDATURES
POUR L'ANNEE ACADEMIQUE 2004/2005

Géré par le Centre Interuniversitaire Européen pour les Droits de l'Homme et la Démocratisation
(EIUC), le Master Européen en Droits de l'Homme et Démocratisation (E.MA) est un programme
intensif d'une année académique visant à former des professionnels dans le domaine des droits de l'homme
et de la démocratisation et à fournir à ses lauréats une expérience professionnelle pratique. Le premier
semestre se déroule à Venise. Pendant le second semestre les étudiants poursuivent leurs études dans une
des 29 universités européennes participantes.

Modalités d'évaluation et obtention du Diplome

L'évaluation du premier semestre est faite à partir de dissertations écrites et d'une session d'examen à la fin
du semestre. Seuls les étudiants ayant réussi ces examens sont admis au second semestre. Lors du second
semestre, les étudiants suivent des cours spécialisés pour lesquels ils seront évalués selon les modalités
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appliquées dans l'université hote.
Après avoir réussi les examens et rédigé une thèse, les étudiants obtiennent le Diplome de Master
Européen en Droits de l'Homme et Démocratisation, conjointement décerné par les universités du réseau
EIUC/E.MA qui auront ratifié l'Accord sur le Diplome Conjoint. En janvier 2004, les quatre universités
qui décernent le Diplome Conjoint Européen sont : l'Université de Padoue ; l'Université Ca' Foscari de
Venise ; l'Université de Deusto, Bilbao ; et l'Université de Ruhr-Bochum.

Critères d'admission: Les candidats doivent posséder un diplome universitaire d'un niveau élevé,
équivalent à au moins 240 crédits ECTS, de préférence dans un domaine en rapport avec les droits de
l'homme, y compris les disciplines de droit, sciences sociales et sciences humaines. Puisque le programme
est bilingue, les candidats doivent parler couramment l'anglais et etre en mesure de comprendre des cours
et des textes universitaires en français. Une expérience pratique dans le domaine des droits de l'homme au
sein d'organisations intergouvernementales, gouvernementales ou non gouvernementales est utile. Les
critères appliqués lors de la sélection sont: compétence académique et formation, expérience, motivation et
compétences linguistiques. 80 places sont attribuées à des citoyens de l'Union européenne (actuelle et
élargie) dont 20 sont réservées à des citoyens ressortissants des nouveaux Etats Membres; 10 places sont
réservées à des citoyens non européens. Tous les candidats non européens doivent obtenir un visa d'études
fourni par l'Ambassade italienne dans leur pays d'origine. Le visa doit etre valable pour toute l'année
académique (de septembre 2004 à septembre 2005) et est une condition préalable pour l'inscription.

DELAIS POUR LA PRESENTATION DES CANDIDATURES : 31 MARS 2004

Pour tout renseignement complémentaire
vous pouvez consulter les sites web aux adresses Internet suivantes:
http://www.ema-humanrights.org
http://www.eiuc.org
ou contacter le EIUC/E.MA Secretariat
tél. +39 041 2720911 fax +39 041 2720914
e-mail: secretariat@emahumanrights.org
Monastero di San Nicolò
Riviera San Nicolò 26
I-30126 Lido de Venise (Italie)

DOWNLOAD HERE
APPLICATION FOR ADMISSION FOR THE ACADEMIC YEAR 2004/2005
INFORMATION FOLDER
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